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Sted Universitetsparken, undervisningslokale 20.0.005  

Referent Anna Sander Erstrup   

Til stede 

Tommy Nørskov Johansen – forperson og studieleder for Farmaci, Uffe 

Kristiansen – lærerrepræsentant, Huiling Mu – lærerrepræsentant, Marco 

van de Weert – lærerrepræsentant, Sonya Niki Roskilde – næstforperson og 

studenterrepræsentant, Milena Adjei – studenterrepræsentant, Anders Bach 

– studieleder for MSc in Medicinal Chemistry og observatør, Osman Mirza 

– studieleder for MSc in Pharmaceutical Sciences, Tove Pedersen – 

sagsbehandler, Anna Sander Erstrup – uddannelseskoordinator 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat af mødet d. 18. februar 2025 

Godkendt. 

 

Ad 3) Opfølgning på sidste møde 

• Dekanatet har godkendt ændringer til kursusbeskrivelser og 

studieordninger gældende fra studieåret 2025/2026 
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SIDE 2 AF 4 • Der er oprettet en særskilt oversigt over nævnets 

medlemmer af underudvalg, så navne ikke fremgår af 

referatet, der publiceres. 

 

Ad 4) Meddelelser  

a. Nyt fra bacheloruddannelsen i farmaci og 

kandidatuddannelserne i farmaci og farmaceutisk 

videnskab 

▪ Åbent hus for bacheloruddannelserne afholdt i 

slutningen af februar med stor succes; både hvad 

angår antal deltagere ved de uddannelsesspecifikke 

oplæg, og hvad angår dialog med potentielle 

studerende i de enkelte boder. 

▪ Kvote-2 ansøgertallene på SUND i år blev 

præsenteret. Der er en større stigning i antallet af 

ansøgere på de farmaceutiske uddannelser og generelt 

på SUND relativt til sidste år.  

▪ TNJ præsenterede data for optag, frafald mv., som 

findes under ”Uddannelsesstatistik” under KUnet; 

bl.a. som baggrund for de kommende 

uddannelsesredegørelser.   

▪ Kitteludvalget har udformet en drejebog for en 

revideret kitteltradition. Drejebogen, som er i 

overensstemmelse med etisk kodex, er blevet godt 

modtaget af Studievejledningen og studieleder samt 

Head of PharmaSchool.  

▪ Fælles dialogmøde for de ansatte på de to institutter 

afholdes 28. marts. Emnerne er bl.a. kommende 

indsatser for kursuseledelse og onboarding af nye 

studerende på bacheloruddannelsen. Forpersonen 

opfordrede også studerende til at deltage.  

▪ Kandidatreform: Mulige modeller for en 

erhvervskandidat er blevet præsenteret og drøftet på 

det seneste uddannelsesledelseskredsmøde. Flere 

modeller er kommet i spil siden første udspil sidste 

år. Der er endnu ikke afklaring på hvilke modeller, 

der skal arbejdes videre med. 

▪ Orientering om forslag til PharmaSchool’s målplan 

for uddannelse. 

 

 

 

 



 

 

SIDE 3 AF 4 b. Nyt fra kandidatuddannelsen i Medicinal Chemistry 

▪ Optagelsesudvalget gennemgår ansøgninger 

▪ Der arbejdes i øjeblikket med 

uddannelsesredegørelsen for 2024 

 

c. Nyt fra uddannelsen i Pharmaceutical Sciences 

▪ Der arbejdes i øjeblikket med 

uddannelsesredegørelsen for 2024 

 

Ad 5) Godkendelse af den administrative bemyndigelse 

Godkendt. 

 

Ad 6) Præsentation af dimittenders arbejdsmarkedsforhold 

Forpersonen præsenterede nævnet for en dimittendanalyse af 

arbejdsmarkedsforhold for alle fire uddannelser i perioden 1995-

2021 fra KU. Forpersonen fremhævede følgende nedslag: 

• Ledighed: Tallene viser en positiv udvikling i jobsikkerhed 

for dimittender fra det farmaceutiske uddannelsesområde. 

• Branchefordeling: Der ses – ikke overraskende – en 

tendens til, at dimittender fra cand.pharm-uddannelsen ofte 

starter på apoteker og senere skifter til industrien. En relativ 

større fraktion af dimittender fra farmaceutisk videnskab og 

lægemiddelvidenskab ender overvejende i Ph.d.-området og 

dimittender fra medicinalkemi i industrien. 

• Løn: I overensstemmelse med data fra Uddannelseszoom, 

viser analysen at erhvervsindkomsten for dimittender fra 

hele det farmaceutiske område er blandt de højeste på KU. 

 

Ad 7) Præsentation af ”Læringsmiljøet på bacheloruddannelsen i 

Farmaci” udarbejdet af Falck Health Care og 

drøftelse/brainstorm af rapportens anbefalinger 

Forpersonen introducerede til punktet og bad nævnet om at drøfte 

rapportens anbefalinger.  

 

Forpersonen oplyste at PharmaExCo har besluttet at arbejde videre 

med rapportens forslag om on-boarding af studerende på første 

studieår på BA i farmaci og er i gang med at udforme en 

handleplan. Nævnet bakkede op og brainstormede med konkrete 

forslag til at styrke opstarten af nye studerende. Forpersonen 

takkede studienævnet for input, som vil blive taget med i det videre 

arbejde.  

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Mht. rapportens forslag vedr. Organfarmakologi blev det 

konstateret, at der allerede er et stort arbejde i gang.  

 

 

Ad 8) Evt. 

-.  

 

Ad 9) 1 Personsag 
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